

## Échos des rivières pour le 28 aout 2023

Charles Cusson, Directeur québécois,

Le mois d'aout 2023 et les adeptes de la pêche au saumon bénéficient de deux pleines lunes, celle du 31 aout, communément connue sous le nom de « Lune bleue » est un phénomène spécial. Le début aura lieu au coucher du soleil et prendra fin au petit matin du 1<sup>er</sup> septembre. La prochaine se manifestera le 31 mai 2026.

S'il y a des saumons qui ont hésité d'accéder à leur rivière natale récemment, les marées hautes, on l'espère leur facilitera la tâche. Si vous observez une montaison pendant la fin de semaine du travail, veuillez svp le partager avec nous. Bonne pêche et Tight Lines !

**\*\* Les données utilisées dans ce rapport proviennent de divers sites Web, médias sociaux et des sources du gouvernement du Québec.**

La Société Cascapédia a publié les résultats des prises et les remises à l'eau pour le mois de juillet 2023.

En date du	# Dénombrés	Saumons	Petits	Captures totales	Saumons RAL	Petits RAL	Saumons Récoltés	Petits Récoltés
31-07-2023	n/d	n/d	n/d	712	681	31	0	0
31-07-2022	n/d	n/d	n/d	834	675	158	0	1
31-07-2021	n/d	n/d	n/d	761	538	210	0	3
31-07-2020	n/d	n/d	n/d	974	841	130	0	3
31-07-2019	n/d	n/d	n/d	871	770	100	0	1

## River notes to August 28, 2023

### Charles Cusson, Quebec Program Director, reports:

The month of August 2023 benefits anglers with two full moons. The next one on August 31st, commonly known as the “Blue Moon” is a special phenomenon. The start will take place at sunset and will end in the early morning of September 1st. The next will be on May 31, 2026.

If there are any salmon that have been reluctant to access their native river recently, the high tides hopefully will make it easier for them. If you observe a new run of salmon during the Labor Day weekend, please share with us.

Good fishing and Tight Lines!

Reminder to salmon anglers fishing the rivers of Quebec, take the time to declare your catches and releases, the managers will be very much obliged.

\*\* The data used in this report comes from various websites, social media, and Quebec government sources.

The **Cascapedia Society** has published their catch results and releases for the month of July.

As of	# Fish counted	Salmon	Grilse	Total Landed	Salmon REL	Grilse Rel	Salmon Harvested	Grilse Harvested
31-07-2023	n/a	n/a	n/a	712	681	31	0	0
31-07-2022	n/a	n/a	n/a	834	675	158	0	1
31-07-2021	n/a	n/a	n/a	761	538	210	0	3
31-07-2020	n/a	n/a	n/a	974	841	130	0	3
31-07-2019	n/a	n/a	n/a	871	770	100	0	1